
svedectvo  
Martin Garaj

rozhovor
Absolventi 2016 

leto
Prázdniny seminaristov

hudba  
Dominika Gurbaľová



XAVER
časopis bohoslovcov 
Banskobystrickej diecézy

ročník:  XXV.
číslo: 2/2016

vychádza ako občasník
rozširuje sa svojpomocne

šéfredaktor
Matej Izrael

technické a grafi cké spracovanie
Michal Šutka, Michal Martinka, 
Roman Klaška

teologický poradca
Th Lic. Ján Viglaš

jazyková korektúra
Mgr. Erika Brezánska, 

adresa redakcie
Kňazský seminár
sv. Františka Xaverského 
Banská 28
976 32  Badín, Slovakia

web: www.xaver.sk
tel: +421 48 418 26 02 
e-mail: redakcia@xaver.sk
bankové spojenie časopisu
IBAN: SK58 8360 5207
0042 0527 6308

cirkevné schválenie
Biskupstvo Banská
Bystrica, č. 1377/98
tlač: NIKARA,
Krupina     

ISSN 1335-2628

Foto v časopise je  
zo seminárneho
archívu, alebo
intermetu.

03 Úvodník
04 Seminárny reportér
06 Absolventi 2016
11 Pozvánka pre miništrantov
12 Prázdniny seminaristov
16 Skrze modlitbu k povolaniu
18 Význam a sila kňazského   
         požehnania
20 Povolanie svätého Matúša
22 Rozhovor s Dominikou 

         Gurbaľovou
26 V mene Krista (Recenzia)
28 Čo v lete?
30 Seminárne hlášky
31Osemsmerovka

Matej Izrael
šéfredaktor

Roman Klaška
grafi k

Martin Scúry
redaktor

ˇ

OBSAH

Peter Výboh
redaktor

Michal Barniak
redaktor

Jakub Randis
redaktor

ˇ

Dominik 
Snahnican

redaktor
ˇˇ

Filip Gulai
redaktor



 už ako študent som mal veľmi rád tieto letné mesiace, ktoré 
pre bohoslovcov neznamenali len obdobie študentského oddychu, ale 
zároveň aj akési „skúškové obdobie“ duchovného života. Všetko to, 
čo sme sa počas roka naučili a snažili vo svojom duchovnom živote 
uprostred seminárneho spoločenstva prehĺbiť, sme počas prázdnin mali 
príležitosť aplikovať v praxi, kde nás nezväzoval, no zároveň ani nepod-
poroval seminárny poriadok a naši predstavení či spolubratia.
 Dalo by sa povedať, že to bola určitá predpríprava na to, čo teraz 
prežívajú naši novokňazi a diakoni, ktorí opúšťajú múry seminára, aby 
mohli v pastorácii zužitkovať všetko, čo sa počas šiestich rokov naučili. 
Už nie na skúšku, ale v reálnom živote a v službe Kristovej cirkvi.
 Avšak z kontextu prípravy aj toto je len ďalšia z mnohých príprav, 
z ktorých pozostáva náš život. On samotný je akousi prípravou na tú naj-
úžasnejšiu a najvýznamnejšiu službu – službu Kristovi v jeho kráľovstve. 
K tejto službe sme pozvaní my všetci, bez ohľadu na náš vek, schopnosti 
či zamestnanie. 
 Prajem nám všetkým, drahí čitatelia, a predovšetkým našim 
novovysväteným diakonom a kňazom, aby sme tento čas prípravy využi-
li správne a užitočne. Aby sme mu raz, keď sa stretneme 
s naším Pánom z tváre do tváre, mohli poďa-
kovať za všetky krásne i ťažké okamihy, 
ktoré nám počas našich dní doprial 
a ktoré nás priviedli bližšie k Nemu.

František Veverka, kňaz farnosti Detva

Milí 
 čitatelia,
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2. apríl

Na futbalovom turnaji v Spišskom Podhradí sme 

si zmerali sily s ostatnými seminármi  na  Slo-

vensku.  Naši reprezentanti sa po statočných 

výkonoch nakoniec tešili zo zisku 3. miesta, 

keď v dramatickom boji o bronzové medaily 

zdolali Bratislavu až po penaltovom rozstrele 

1:0. Víťazmi turnaja sa stali domáci spišskí bo-

hoslovci pred seminaristami z Košíc. Každému 

tímu však treba poďakovať za pokojný priebeh 

celého turnaja, za spoločný čas, ktorý dokáza-

li využiť nielen na šport, ale aj na spoznávanie 

seminaristov z iných kútov Slovenska. Dúfame, 

že táto akcia bude mať ešte mnoho úspešných 

pokračovaní.

V Nedeľu Božieho milosrdenstva sme 
navštívili farnosť Terany, kde sme spolu 
s veriacimi z blízkeho aj vzdialenejšie-
ho okolia slávili svätú omšu v Kostole 
Božieho milosrdenstva. Po svätej omši 
sme boli pozvaní na obed do miestneho 
kultúrneho domu. Po ňom nasledovala 
o  14.30  hod. adorácia v kostole spojená 
s modlitbou Korunky Božieho milosrden-
stva o 15.00 hod. a návrat do seminára.

3. apríl 
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3. apríl 

V Nedeľu Dobrého pastiera sme navštívili štyri farnosti Banskobystrickej diecézy, kde sme spolu s miestnymi veriacimi slávili sväté omše a priblížili im aj niečo z nášho bežného seminárneho života. Rozdelili sme sa do šty-roch skupín, z ktorých každá navštívila jednu farnosť, a to konkrétne Partizánske – Šimono-vany, Zvolen-Sekier, Budču a Handlovú. V jed-notlivých farnostiach nás veľmi pekne prijali. Každá skupina bola potom pozvaná aj na obed. Za všetky duchovné aj hmotné dary chceme týmto farnostiam vysloviť úprimné „Pán Boh, zaplať!“

17. apríl

týmto farnostiam vysloviť úprimné „Pán Boh, zaplať!“

V rámci každoročných miništrantských víken-

dov sa v našom seminári konal výcvikový tá-

bor Statočné srdce pre miništrantov od 12 do 

14 rokov. Kadeti – miništranti boli rozdelení 

do troch jednotiek – pechota, tankisti, letectvo 

a absolvovali teambuilding, špeciálnu výpravu, 

testy vedomostí, sväté omše, ranné i večerné 

modlitby a tiež viaceré športové aktivity, aby 

sa naučili JEDNOTE. Výcvik ukončili nedeľnou 

svätou omšou. Povzbudením pre nás bola 

spokojnosť zúčastnených miništrantov.

22. – 24. apríl 

Ďalší futbalový turnaj, tentoraz miništrantský, 

sa konal v športovej hale v Badíne pod 

záštitou nášho seminára. Zúčastnili sa ho 

miništranti Banskobystrickej diecézy, repre-

zentujúci jednotlivé dekanáty. Turnaj sa začal 

svätou omšou o 8.00 hod. a po nej nasledovali 

už samotné zápasy, v ktorých sme sa prebo-

jovali až do fi nále, kde sme ale podľahli tímu 

KGŠM 2 : 0. Napriek tomu sme sa potešili strie-

borným medailám za druhé miesto. Bronz 

putoval do Žiaru nad Hronom.

16. apríl 
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Čas. Málo času, alebo aj keď sa 
zdalo, že ho je dosť, zbehol tak 
rýchlo ako voda. Tento pocit 
pozná asi každý z nás a výnimkou 
nie sú ani naši čerství absolven-
ti. Možno si poviete, že 6 rokov 
formácie je čas, ktorý nepreletí 
tak rýchlo, že je to dostatok času, 
no práve opak je pravdou. Mys-
lím si, že aj našim šiestakom 
tento čas ubehol veľmi rýchlo. 
Zrazu sú na konci 6-ročného ob-
dobia formácie. Rozhodli sme 
sa položiť im zopár otázok. Doz-
viete sa, ako prežívali čas formá-
cie v seminári, ale aj to, akým 
spôsobom sa im darilo stále na-
predovať na ceste povolania.

Absolventi
2016
Marián Juhaniak
Juraj Ondruš
Michal Válka
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Ktoré situácie počas tvojho 
pobytu v seminári boli pre teba 
najťažšie a ktoré ťa najviac obo-
hatili, potešili?
Najťažšie bolo pre mňa asi skĺbiť 
do jedného všetko naraz. Čiže 
zvládať duchovný život, zároveň 
školské povinnosti, seminárne ak-
tivity, vlastné záľuby, rôzne služby 
v rámci seminára a všetko možné, 
čo prišlo do cesty a popri tom všet-
kom  stále zostať na tej istej ceste 
povolania. Medzi najväčšie zážit-
ky popri mnohých iných považu-
jem púť do Svätej zeme, ešte ako 
prvák, a potom našu nedávnu 
púť do  Ríma, keď som sa mohol 
zhodou viacerých okolností ocit-
núť v diakonskej službe priamo pri 
Svätom Otcovi.

Život v seminári nie 
je jednoduchý, kto ti 
bol oporou v ťažkých 
chvíľach?
Tá najlepšia opora sa 
dá nájsť hlavne v ka-
plnke u Pána, potom 
u špirituála Gregu 
v  spovednici a v ne-
poslednom rade medzi 
ostatnými spolubrat-
mi. Ak by sme svoje 
problémy a starosti 
riešili bez Boha, tak by 
sme možno ich rieše-
nia ani nikdy nenašli. 

Cestu, ako sa na to správne po-
zerať, dávajú veľmi dobre ducho-
vne blízki ľudia, či už je to špiri-
tuál, alebo iný duchovný otec či 
priateľ v pravom zmysle slova. 
Veľkou pomocou mi boli bratia 
v seminári, ako starší počas prvých 
rokov, tak aj mladší v posledných 
rokoch formácie, keď sme mohli 
spolu zdieľať to, čo priniesol náš 
život, a cez štipku humoru a odrea-
govania sa posunúť sa opäť ďalej 
smerom k Bohu, pôvodcovi nášho 
povolania.

Keby si mal opäť možnosť 
rozhodnúť sa, či pôjdeš do 
seminára, urobil by si to?
Myslím, že áno. Živo si pripomí-
nam obdobie rozhodovania sa 

Marián Juhaniak
Farnosť Sedembolestnej Panny Márie 
v Žiari nad Hronom
Diakonská prax: Banská Bystrica-mesto
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Ktoré situácie počas tvojho 
pobytu v seminári boli pre teba 
najťažšie a ktoré ťa najviac obo-
hatili?
Asi spoznanie samého seba. Tak, 
ako mi je nepríjemný každodenný 
ranný pohľad do zrkadla, tak mi 

bolo nastavené zrkad-
lo aj tu v seminári. To 
ľudské spoločenstvo, 
ktoré sa tu nachádza 
– so všetkými plusmi 
i mínusmi, ktoré si 
dokážete len pred-
staviť, mi nastavilo 
zrkadlo, v ktorom som 
spoznal seba samého. 
V tom zrkadle som 
videl svoje tienisté 
stránky, v ktorých 
som sa mohol zlepšiť. 
Dúfam, že sa mi to as-
poň čiastočne podari-
lo. Napriek tomu som 
tomuto spoločenstvu 

práve za to zrkadlo veľmi vďačný, 
pretože je oveľa horšie, keď sa niek-
to vyvíja ako nejaký samorast a ne-
berie ohľad na druhého. V kňa-
zstve v tomto smere hrozí určité 
nebezpečie. Dúfam, že sa mi aj tam 
podarí nájsť dobré spoločenstvo, 

a  potvrdzovania toho, či mám, 
alebo nemám ísť za tým hlasom, 
ktorý ma volal do kňazskej služby 
aj napriek mojim chybám a slabos-
tiam. Vôbec neľutujem, že som ako-
by zabil dva roky po strednej škole 
niekde úplne inde ako v seminári. 
Bol to čas predprípravy a dozrieva- 
nia k chyteniu kľučky na  vcho-
dových dverách do seminára. 
Som vďačný za všetkých tých ľudí, 

ktorí stoja za mnou, a tiež za tých, 
s ktorými som mohol zdieľať týchto 
pár rokov seminárneho života. Bez 
rodinného zázemia, bez priate- 
ľov a kamarátov nielen medzi 
duchovnými, by som to možno ani 
nezvládol, avšak teraz som opäť 
len na začiatku, na začiatku cesty 
kňaza, takže dúfam, že to s Božou 
pomocou budem vedieť zvládnuť 
obstojne až do úplného konca.

MICHAL VÁLKA
Farnosť Banská Bystrica-Fončorda
Diakonská prax: Prievidza-mesto
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Život v seminári nie 
je jednoduchý, kto ti 
bol oporou v ťažkých 
chvíľach?
Počas najťažších ch-
víľ, ktoré som prežil 
v seminári, mi bola 
oporou modlitba  
sv.  ruženca. Prostrední- 
ctvom tejto modlitby 
som si upevnil a ob-
novil vzťah k Panne 
Márii. Ďalšou oporou 
mi bol otec špirituál 
Ľubomír Grega, ale aj 
bratské spoločenstvo, 
ktorému som veľmi 
vďačný. 

v ktorom budem môcť naďalej rásť 
a formovať sa.  

Život v seminári nie je jed-
noduchý, kto ti bol oporou 
v ťažkých chvíľach?
No, to nie je jednoduchá otáz-
ka. V seminári máme kaplnku na 
každom poschodí. Na prízemí sa 
nachádza hlavný seminárny Kostol 
sv. FX (hlavný patrón seminára 
a  skúškového obdobia). Ďalej 
na prvom poschodí je kaplnka re-
hoľných sestier zasvätená Sedem-
bolestnej a napokon na druhom 
poschodí je Lateránska kaplnka 
určená hlavne na ranné rozjímanie. 
Pán Ježiš nás tu teda riadne ob-
kolesil, a napriek tomu niekedy ne-

bol v nás. Niekedy som mal pocit, 
že ujde On alebo ja – a zostali sme 
obaja. V najťažších chvíľach stači-
lo totiž jediné: pustiť Ho ďalej, aby 
nebol len pri nás, ale aj v nás. 

Čo by si chcel odkázať ľuďom, 
ktorí v sebe cítia povolanie nasle-
dovať Krista v kňazskom alebo 
rehoľnom povolaní?
Neváhajte! Ponuka možností síce 
presahuje dopyt túžob. Toto je 
však jedinečná možnosť, ba pove-
dal by som nutnosť, lebo povolanie 
je a  musí byť spojené so zápalom 
pre  Krista, ktorý zas horí láskou 
k nám. Nikto iný ale za vás ten 
rozhodný krok nespraví. 

JURAJ ONDRUŠ
Farnosť Banská Bystrica-Fončorda 
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Na čo sa v pastorácii tešíš najviac 
a na čo najmenej?
Vo svojej diakonskej službe, ktorú 
budem vykonávať v pastorácii, sa 
najviac teším na vysluhovanie svi-
atostí a na ohlasovanie Božieho 
slova Božiemu ľudu. Nie sú veci, 
na ktoré sa vyslovene neteším, ale 
sú také veci, pred ktorými mám 
bázeň. Medzi takéto napríklad 
patrí vyučovanie náboženstva 
na jednotlivých školách. 

Čo by si chcel odkázať ľuďom, 
ktorí v sebe cítia povolanie nasle-
dovať Krista v kňazskom alebo 
rehoľnom povolaní?

diakonská vysviacka
Katedrála sv. Františka Xaverského  
v Banskej Bystrici

sobota 11. júna 2016 o 10.00 hod.

Martin Mihál

Juraj Ondruš

fr. Oskar Jozef Vaľko OP

S radosťou a vďakou za dar povolania Vás pozývame na:

Jozef  Benčat

Marián  Juhaniak

Marek  Melich

Michal  Válka

kňazská vysviacka
Farský Kostol nanebovzatia Panny Márie 

v Banskej Bystrici.

sobota 18. júna 2016 o 10.00 hod.

V seminári som strávil šesť rokov 
a  jeden rok som bol na pas-
toračnom ročníku. Toto obdobie 
hodnotím ako jedno z najkrajších 
v mojom živote, lebo človek počas 
neho pocítil variabilitu bratského 
spoločenstva. Krásne je na tom to, 
že Boh nás nestvoril s rovnakou po-
vahou, a tak sa môžeme navzájom 
podporovať a viesť sa k dobru. Čo 
môžem poradiť každému, kto chce 
vstúpiť do seminára a byť s Kris-
tom ako kňaz je, aby tak spravil, 
lebo je to jediné miesto, kde zistí, 
či je to jeho cesta alebo nie. 

spracoval Matej Izrael, 2. ročník





Leto je čas oddychu a načerpania 
nových síl. Platí to aj o nás seminar-
istoch. Okrem času, ktorý trávime 
vo farnostiach a doma spolu s rod-
inou, máme ešte počas leta v rámci 
seminárnej formácie rôzne praxe. 
Prax je pestrá, každý ročník má 
„na starosti“ inú oblasť. Cez leto 
strávime taktiež týždeň alebo dva v 
našom seminári na tzv. brigádach na 
úprave okolia seminára a pomoci pri 
akciách.

Koncil o praxi cez leto
Dekrét o kňazskej formácii Druhého 
vatikánskeho koncilu hovorí o pas-
toračnej praxi mimo seminára nasle-
dovne: „Seminaristi nech sa už počas 
štúdií, ako aj počas prázdnin vhod-
ným spôsobom zasväcujú do pas-
toračnej praxe. Nielen teoreticky, ale i 
prakticky umeniu apoštolskej činnos-
ti“(porov. Optatam totius 21). Verní 
odkazu koncilu sa aj my seminaris-
ti cez leto zúčastňujeme praxí, aby 
sme sa niečo nové naučili a neskôr to 
mohli zúročiť vo svojej kňazskej pas-
torácii. 

Nasledujúce riadky odhaľujú leto z pohľadu jednotlivých ročníkov: 

Prázdniny seminaristov

Prvý ročník
zľava: Peter Výboh, Zdenko Bartoš, 
Michal Sandánus, Michal Šutka



Prváci
Ako seminaristi nebudeme nevid-
iteľní a určite nás mnohí budú môcť 
stretnúť. Prvá povinnosť v rámci 
seminárnej formácie je 7-dňový pobyt 
na Španej Doline – v Diecéznom pas-
toračnom centre mládeže. Budú tam 
pripravené rôzne aktivity, ktoré nás 
budú formovať a pripravovať na kňaz-
stvo a na prácu s mládežou. Ďalšie 
dva týždne strávime opäť v seminári, 
kde budú pre nás pripravené rôzne 
brigády. Od prác v záhrade, cez up-
ratovanie a zveľaďovanie prostredia a 
priestorov, v ktorých sa nachádzame 
prevažnú časť roka, až po postaranie 
sa o hostí počas seminárnych akcií. 
Po 3 týždňoch vopred pripravených a 
organizovaných prác si budeme môcť 
každý individuálne užívať leto podľa 
svojich predstáv. Veríme, že si náj-
deme aktivity, ktoré nás budú tešiť a 

napĺňať. Samozrejme nezabúdame ani 
na duchovnú stránku, liturgické služ-
by v našich domovských kostoloch a 
pastoračné služby. Tešíme sa na leto a 
na všetko, čo nám prinesie.

Zdenko BARTOŠ

Druháci
Prázdniny po druhom ročníku v 
seminári budú naplnené službou 
miništrantom. Každý seminarista 
si vyskúša dva týždne letného tábo-
ra, ktorý je určený pre miništrantov 
našej diecézy. Mnohí z nás nadviažu 
nové priateľstvá, tiež je to však do-
brá príležitosť povzbudiť ich v službe 
miništrovania. Po týchto dvoch 
týždňoch nás čakajú ešte brigády v 
seminári, ktoré trvajú dva týždne. Po-
tom sa už každý z nás bude venovať 
aktivitám vo svojich farnostiach.

Matej IZRAEL
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druhý ročník
zľava: Martin Garaj, Martin Mičko, 
Matej Izrael, Martin Ščúry



Štvrtáci
Kňaz má byť vyformovaný z každej 
strany, a preto aj bohoslovci v seminári 
sú zapojení do rôznych oblastí počas 
štúdia. Vo štvrtom ročníku je naša 
formácia a prázdninová prax zam-
eraná na starostlivosť o starších ľudí. 
Preto na jeden týždeň odchádzame 
do Hospicu – DOMU Božieho Mi-
losrdenstva v Banskej Bystrici, kde 
sa staráme o starých ľudí. Ďalšie dva 
týždne máme prax, ktorá je zamer-
aná na sociálnu starostlivosť a pomoc 
blížnym. Tieto dva týždne si vyberáme 
sami, podľa ľubovôle a schválenia 
predstaveného. Potom máme jeden 
týždeň brigádu v seminári a popritom 
sa zúčastňujeme fatimských sobôt v 
júli a auguste, tí, ktorým sa dá. Samoz-
rejme sa zapájame aj do života vo far-
nosti.
  Dominik KUČERA

Tretiaci
Bohoslovci tretieho ročníka, rovna-
ko ako bohoslovci druhého roční-
ka, sa zúčastnia dvoch týždňov 
miništrantských táborov na Močiari, 
ktoré organizuje Kňazský seminár 
sv. Františka Xaverského. Päť bo-
hoslovcov spolu s miništrantmi 
Banskobystrickej diecézy zažije čas 
plný spoločných zážitkov. Po tom-
to dvojtýždňovom čase služby pre 
našich miništrantov sa poberieme na 
dva týždne letnej brigády v našom 
seminári, kde budú stretnutia re-
hoľných spoločenstiev alebo rodín.
Zvyšok leta strávia tretiaci vo svo-
jich domácich farnostiach, kde 
budú pomáhať a utužovať domáce 
spoločenstvo.

Filip PASTUCHA

14

Tretí ročník
horný rad zľava: Matúš Sliacky, Jakub Randis
dolný rad zľava: Filip Pastucha, Filip Gulai, 
Roman Klaška 



Piataci
My piataci máme tohto roku cez let-
né prázdniny týždennú prax v rám-
ci manželských stretnutí v Banskej 
Bystrici, ktoré organizuje Diecézne 

centrum Jána Pavla II. Obsahom 
stretnutí je oboznámenie sa so vzťah-
mi, problémami manželov a rodín a 
možnými riešeniami. Jeden týždeň 
venujeme brigáde v seminári. 

Patrik ŠPÁNIK

Štvrtý ročník
horný rad zľava: Adam Lubellan, Michal Martinka, 
Lukáš Líška,  Lukáš Priškin
dolný rad zľava: Jozef Slavkovský, Marian Uram, 
Dominik Kučera, Michal Barniak

Piaty ročník
zľava: Patrik Špánik, Dominik Sňahničan 

spracoval 
Dominik Sňahničan, 5. ročník
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Skrze modlitbu k povolaniu
Vyrastal som v rodine. Nečakané však? Mal som tú mi-
losť od Boha, že v kresťanskej, kde som mohol spoznať 
lásku a prijatie. Musím povedať, že som nikdy nechcel 
ísť za kňaza, skôr som sa ako malý modlil za dobrú ženu 
(to som nevedel, že aj Cirkev je ženského rodu). Počas 
tohto obdobia sa za mňa modlili starí rodičia a mám 
podozrenie, že za to, aby som sa stal kňazom. Moje 
smerovanie sa nezmenilo ani...



... na strednej a vysokej škole. 
Moje povolanie alebo jeho 
rozpoznávanie sa začalo prib-
ližne vtedy, keď som odišiel 
z  vysokej školy a začal pra-
covať. Mal som dobrú prácu 
s dobrým kariérnym rastom. 
Chodil som aj do spoločen-
stva mladých, kde som sa 
naučil dôležitosti modlitby 
a aj modliť sa za smerovanie 
v živote. 
Prvý moment, keď som za-
chytil volanie ísť kňazskou 
cestou, bol na svätej omši, kde 
náš rodák z Novej Bane (to je 
mimochodom mesto, odkiaľ 
pochádzam) mal kňazskú 
vysviacku. Počas omše som 
aj ja v srdci zatúžil ísť podob-
nou cestou. Bol to síce silný 
zážitok, ale moja práca mala 
prednosť.
Druhé volanie som zachytil 
trochu neskôr. Skrze mod-
litbu som rozpoznal poz-
vanie do rôznych činnos-
tí v  našom meste. Venoval 
som sa formácii mladých 
v našom miestnom spoločen-
stve, prihováral som sa 
bezdomovcom a chodil 
som do  detského domova. 
Aj skrze tieto činnosti som 
rozpoznal túžbu venovať sa 
ľuďom a ich pomoci, hlavne 
sa venovať mladým. Zau-
jala ma charizma salezián-
ov, ktorí sa mladým venujú, 

a začal som si o nich viac 
zisťovať. Postupne sa v mo-
jom srdci začala formovať 
túžba ísť k saleziánom a na-
koniec som sa aj rozhodol pre 
to niečo spraviť. Povedal som 
o mojej túžbe miestnemu 
farárovi, ktorý ma v mojej 
túžbe povzbudil, a vybavil mi 
stretnutie. Moja horlivosť ale 
pomaly ubúdala a keď som sa 
mal stretnúť s predstaveným 
saleziánov, odvolal som toto 
stretnutie. 
V tom čase sa mi zapáčilo 
jedno dievča, a tak som sa 
myšlienkou venovať sa službe 
Bohu veľmi nezaoberal. Asi 
po polroku som sa vrátil 
k  odlitbám za svoje povola-
nie a zhruba v tom čase som 
pocítil veľkú vnútornú radosť 
z túžby stať sa kňazom.Táto 
moja túžba bola potvrdená 
aj citátom zo Svätého pís-
ma: „Rozhodnutia Pánove 
sú správne, potešujú srdce“ 
(Ž 19,9). Celé som to uza-
vrel rozhodnutím prihlásiť 
sa do seminára. A tak som 
tu v  seminári a trápim sa 
s  latinčinou a inými pred-
metmi, no svoje rozhodnutie 
som ešte stále neoľutoval. 
Všetkých, a najmä mladých 
povzbudzujem do modlitby 
za svoju cestu a sem-tam si 
spomeňte aj na nás seminar-
istov. 

„Rozhodnutia Pánove sú správne, potešujú srdce.“ (Ž 19,9)

17

Martin Garaj, 2. ročník
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 Odpoviem od  konca. Tak 
ako o  láske k Bohu sa hovorí, že 
čím viac ho spoznávame, tým viac 
ho milujeme, rovnako to platí aj 
o  význame požehnania. Ak sme ho 
prestali vyhľadávať, prosiť oň, alebo 
ako to niekde pri bohoslužbách 
býva, že sa na požehnanie už 
nečaká, znamená to, že sme prestali 
rozumieť jeho sile a  potrebe, čo 
je na našu veľkú škodu. Platí totiž 
zásada, že čím s  väčšou horlivosťou 
sa požehnanie udeľuje a  prijíma, 
tým väčší účinok sa z  neho získava. 
Keďže v kňazskom požehnaní je 
prítomná sila Kristovho požehnania, 
je v ňom ukrytá všetka pomoc, ktorú 
ľudstvo potrebuje. Potvrdzujú to aj 
mnohí svätci a  omilostené osoby 
z minulosti. Medzi nimi nemecká 
stigmatizovaná mystička Terézia 

Neumannová (1898 – 1962), ktorá 
o  kňazskom požehnaní svedčí, že 
nikdy dostatočne nepochopíme, 
koľko milostí a  milosrdenstva 
sa cez toto požehnanie dostáva. 
Preto by sme ho nemali prijímať 
povrchne, v roztržitosti, ale s úplnou 
pozornosťou a pokorou. 
 Kňazské požehnanie 
totiž nielen posväcuje dušu, 
ale aj uzdravuje telo, 
zintenzívňuje túžbu 
po  hľadaní a konaní 
dobra, posilňuje 
našu vôľu, 
pomáha 

                                                                                         

odpovedámeodpovedáme
Význam a sila kňazského požehnania
V  nedávnej minulosti, keď novokňaz slávil primície, čiže svoju prvú 
sv. omšu s  novokňazským požehnaním, veriaci sa zvykli k  jej účasti 
navzájom povzbudzovať slovami: Kvôli novokňazskému požehnaniu sa 
oplatí zodrať aj niekoľko párov topánok. V čom je sila tohto požehnania 
a prečo sa už dnes takto nevníma?

 Odpoviem od  konca. Tak 

mnohí svätci a  omilostené osoby 

Neumannová (1898 – 1962), ktorá 
o  kňazskom požehnaní svedčí, že 
nikdy dostatočne nepochopíme, 
koľko milostí a  milosrdenstva 
sa cez toto požehnanie dostáva. 
Preto by sme ho nemali prijímať 
povrchne, v roztržitosti, ale s úplnou 
pozornosťou a pokorou. 
 Kňazské požehnanie 
totiž nielen posväcuje dušu, 
ale aj uzdravuje telo, 
zintenzívňuje túžbu 
po  hľadaní a konaní 
dobra, posilňuje 
našu vôľu, 
pomáha 

                                                                                         

V  nedávnej minulosti, keď novokňaz slávil primície, čiže svoju prvú 
sv. omšu s  novokňazským požehnaním, veriaci sa zvykli k  jej účasti 
navzájom povzbudzovať slovami: Kvôli novokňazskému požehnaniu sa 
oplatí zodrať aj niekoľko párov topánok. V čom je sila tohto požehnania 
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prekonávať zlo a  užšie nás spája 
s Kristom. Kto dostáva kňazské 
požehnanie, dostal veľké bohatstvo 
pre svoj život. Preto táto mystička 
svoje slová končí Ježišovou prosbou: 
„Chráň kňaza, ktorý udeľuje 
požehnanie.“ Kňazské požehnanie 
však nepôsobí iba na ľudí, ale aj 
na veci a miesta a všade tam prináša 
Kristovu milosť a jeho víťazstvo.

Novokňazské požehnanie 
je však vzácne aj tým, že kto 
ho prijme počas primičnej 
sv. omše, môže získať aj 
úplné odpustky – čiže 
odpustenie časných 
trestov za svoje 
hriechy, ak 
s p l n í 

požadované 
p o d m i e n k y : 

prijme sviatosť 
zmierenia a  Eucharistie 

a  pomodlí sa na úmysel 
Svätého Otca. Počas primícií 

sa udeľuje ešte jedno osobitné 
požehnanie, ktoré udeľujú rodičia 
svojmu synovi – novokňazovi. Toto 

rodičovské požehnanie udeľujú 
na základe svojho krstného kňazstva, 
z ktorého mám všetkým plynie nielen 
možnosť, ale aj povinnosť jeden 
druhému žehnať. Sme totiž dedičmi 
požehnania, nie prekliatia. Boh nás 
všetkých povolal, aby sme každého 
požehnávali a nepreklínali.  

Na záver chcem vyzdvihnúť 
dôležitosť požehnávania slovami 

s v ät é h o 
kňaza Jána 

Eudesa (1601 
– 1680), ktoré rád 

pripomínam budúcim 
svätencom: „Musíte viac 

žehnať, aby ľudstvo bolo 
oslobodené od satana. Keby 

nad každým mestom bdeli kňazské 
požehnania, buďte si istí, že tam zlý 
duch nenájde miesto. Preto nech kňazi 
žehnajú, ako často len môžu.“ 

                     Ľubomír Grega, špirituál  

Novokňazské požehnanie 
je však vzácne aj tým, že kto 
ho prijme počas primičnej 
sv. omše, môže získať aj 
úplné odpustky – čiže 
odpustenie časných 
trestov za svoje 
hriechy, ak 
s p l n í 

požadované 
p o d m i e n k y : 

prijme sviatosť 
zmierenia a  Eucharistie 

a  pomodlí sa na úmysel 
Svätého Otca. Počas primícií 

sa udeľuje ešte jedno osobitné 
požehnanie, ktoré udeľujú rodičia 
svojmu synovi – novokňazovi. Toto 

s v ät é h o 
kňaza Jána 

Eudesa (1601 
– 1680), ktoré rád 

pripomínam budúcim 
svätencom: „Musíte viac 

žehnať, aby ľudstvo bolo 
oslobodené od satana. Keby 

nad každým mestom bdeli kňazské 
požehnania, buďte si istí, že tam zlý 
duch nenájde miesto. Preto nech kňazi 
žehnajú, ako často len môžu.“

                     Ľubomír Grega, špirituál  

na vysvetlenie:  

jeden druhému žehnať – je archaicky, 
knižne

jeden druhého (po)žehnať – žehnať 
niekoho, niečo

spracoval Martin Ščúry, 2. ročník



„Keď odtiaľ Ježiš odišiel, videl 
na  mýtnici sedieť človeka me-
nom Matúš a povedal mu: ,Poď 
za mnou!´ On vstal a išiel za ním.“ 
(Mt 9,9).

Povolanie svätého apoštola Matúša 
je veľmi jednoduché a zároveň ne-
tradičné. Jeho označenie je „mýt-

nik“ (Mt 10,3). Text podľa Matúšovho 
evanjelia hovorí: „Keď odtiaľ Ježiš odišiel, 
videl na mýtnici sedieť človeka menom 
Matúš a povedal mu: ,Poď za mnou!´ 
On vstal a išiel za ním.“ (Mt 9,9). Matúš 
pochádzal z Kafarnauma, teda z toho 
istého mesta, z ktorého pochádzal aj Pe-
ter. Matúš bol mýtnik a spolupracoval 
s Rimanmi.
 Mýtnici pracovali s peniazmi, 
ktoré boli nečisté, lebo neboli od Božie-
ho národa. Ježiš povoláva „mýtnikov 
a  hriešnikov“ (porov. Mt 9,10; Lk 15,1). 
Ježiš nikoho nevylučuje, ba čo viac, po-
voláva ich a ešte s nimi večeria, hoci je 
v očiach iných nečistým.
 Sv. Béda Ctihodný takto opisuje 
vo svojej homílii povolanie Matúša: „Ježiš 
videl na mýtnici sedieť človeka menom 
Matúš a povedal mu: .Poď za  mnou!´ 
No hľadel na neho nie tak telesným zra-
kom ako pohľadom vnútorného milo-
srdenstva. Videl mýtnika a pozrel naňho 
milosrdne a vyvolil ho. Preto mu povedal: 
,Poď za mnou!´ Ale to „poď!“ znamena-
lo „napodobňuj“; to „poď“ znamenalo 

nie tak vykročiť nohami, ale nasledo-
vať mravmi. Veď kto hovorí, že zostáva 
v Kristovi, má aj sám žiť, ako žil On. „On 
vstal,“ hovorí, „a išiel za ním.“
 V čom je výnimočné povola-
nie Matúša? Pápež Benedikt XVI. nám 
dáva odpoveď vo svojich katechézach: 
„Stručnosť vety, ´poď za mnou´, nám 
jasne zdôrazňuje Matúšovu pripravenosť 
odpovedať na volanie.“
 Ježiš povoláva Matúša viditeľne, 
ale Boh mu dáva neviditeľným pohybom 
do srdca pokyn, aby ho nasledoval. 
 Jeden zázrak sa stal pred 
Matúšovým povolaním. Bol to zázrak 
chromého opísaný v Mt 9,1-8. Vo 4. verši 
hovorí Ježiš: „Prečo myslíte zle vo svojich 
srdciach?“Touto vetou sa môže naznačiť 
to, že Boh pohol srdce v Matúšovi a uve-
domil si, že pre vzťah s Ježišom musí mať 
srdce čisté a musí sa vzdať nečistého, 
hriešneho. „Ježišovo volanie sa teda 
dostáva aj k ľudom z nižších sociálnych 
vrstiev, ktorí vykonávajú svoju obyčajnú 
prácu“, píše Benedikt XVI. Nadväzuje 
na slová sv. Jána Zlatoústeho (In Matth. 
Hom.: PL 57,363), ktorý sa vyjadruje 
o práci, ktorú vykonávali apoštoli. Vyko-
návali najpodradnejšiu prácu, a to ry-
bolov a vyberanie daní.  
 Čo bolo ďalej so svätým 
Matúšom? Tradícia nám predkladá 
jeho pôsobenie v Perzii, Partsku, Ará-
bii a v  Etiópii. Žiaľ, nevieme ani dátum 
jeho smrti. Mnohí autori tvrdia, že zom-
rel v Etiópii. Mal ho zabiť kráľ Etiópie 
Hyrtakus. Dôvod jeho zabitia bol jed-
noduchý. Kráľova neter Ifi génia sa obrá-
tila na kresťanstvo potom, ako počula 
kázať svätého Matúša. A zároveň zložila 
sľub panenstva, hoci sa mala vydávať.

POVOLANIE SVäTÉHO 
MATÚŠA

20
Matúš Sliacky, 3. ročník



Hľadel na neho nie tak telesným zrakom ako pohľadom 
vnútorného milosrdenstva. Videl mýtnika a pozrel 

naňho milosrdne a vyvolil ho. 
            sv. Béda Ctihodný
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Dominika Gurbaľová
Je známa gospelová speváčka z Košíc. Je členkou spoločenstva Maják 
a svojím spevom a hudbou vzdáva chválu a úctu Bohu. Okrem vlast-
ných piesní ju môžeme poznať napríklad aj zo spolupráce s kapelou 
Timothy či najnovšie s kapelou S.I.L.A. V rámci Kvetného víkendu sa 
nám s ňou podarilo urobiť veľmi príjemný rozhovor, ktorý prinášame 
teraz aj vám.



P.V.: Kedy si v sebe objavila svoj 
hudobno-spevácky talent?

D.G.: V rodine. Odmalička som 
vyrastala v prostredí hudby a veľmi 
som sa ňou chcela živiť. Keď som však 
mala 18 rokov, prišlo v mojom živote 
obrátenie a ja som od hudby upustila. 
Predtým som bola v kapele, s ktorou 
sme vyhrali v Košiciach súťaž Rokoko. 
Vyzeralo to na sľubnú kariéru, ale bolo 
to v rozpore s tým, že som chcela žiť 
s Bohom. Vidím to tak, že Boh mi dal 
zakúsiť, že nie všetko, po čom túžime, 
nás musí naplniť. Povedala som im 
teda, že končím. Boh nám však nič 
neberie, iba to posväcuje a po istom 
čase som začala znova spievať.

P.V.: Čo sa týka tvojej tvorby, je 
zaujímavosťou, že ťa môžeme počuť 
hosťovať na viacerých CD, no svoje 
autorské máš iba jedno. Prečo?

D.G.: Vyvinulo sa to samo. Je prav-
da, že veľmi túžim robiť aj piesne, čo 
vzniknú u mňa doma, len ešte neviem 
ako. Prvé CD bol viac-menej taký ex-
periment. Chcela som vydať aj druhé, 
ale povedala som si, že ešte nie. Aj 
moja duchovná mama mi povedala, že 
keď sa sadia semiačka, treba ich sadiť 
v dostatočnej vzdialenosti od seba. 

P.V.: Zameriavaš sa viac na chválové 
veci? 

D.G.: Na Pána Boha. Takže mi je jed-
no, čo to je. Ale ja som skôr ako taký 

žalmista. Stále plačem pred Bohom. 
(smiech)

P.V.: Čo teda pre teba znamenajú tieto 
„piesne žalmov“?

D.G.: Pre mňa je to konfrontácia prav-
dy prežívania s Božou pravdou. Bohu 
vylievam to, ako sa cítim a ako vidím 
veci v mojich očiach, ale súčasne si 
uvedomujem, že potrebujem poznať 
Božiu pravdu. A niekedy sa to zas pre-
hupne do čistej chvály, kde už nemám 
chuť rozprávať o sebe, lebo viem, že 
Boh je dobrý. Takže pre mňa je to 
vždy pravda s Pravdou, stáť nahý pred 
Božou pravdou.

P.V.: Kto je tvoj hudobný/životný vzor?

D.G.: Nikdy som sa nad tým ne-
zamýšľala. Každý, kto je autentický, je 
pre mňa vzorom. Lebo každá auten-
tickosť ma vedie k tomu, aby som 
bola sama sebou. Je mi ľúto, keď sa 
niekto na niekoho snaží hrať a pritom 
je v ňom toľké bohatstvo zbytočne 
schované za maskou, len aby to vy- 
zeralo dobre. Ale napríklad veľmi sa 
poteším, keď má Braňo Letko chvály, 
lebo je to pre mňa silný čas. 

P.V.: Čo ti vie zaručene urobiť radosť?

D.G.: Pečená kačka s knedľami a čer-
venou kapustou. (smiech)

P.V.: Kto je pre teba Boh a ako ho 
vnímaš?

D.G.: Neviem, či si môžem úplne do-
23
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voliť povedať, ako ho vnímam. Je to 
taký milenec duše. To asi najviac. 
Zástanca.

P.V.: Čo máš na Bohu najradšej a čo ťa 
na ňom uchvacuje?

D.G.: Uchvacuje ma na ňom jeho dô-
vera v nás. Často, keď človek prežíva 
niečo fakt ťažké a potom sa pozrie 
späť, príde na to, že Boh niekedy niečo 
dopustí, aby nás možno v niečom vy-
cvičil, alebo aby pomohol niekomu 
inému. Človek si potom spätne uve-
domí, že nám Pán Boh asi do istej 
miery dôveruje, keď na nás niečo také 
dopustí. Je úchvatné, že keď sa ja už 
topím vo vlastnej šťave, on je v po-
hode a že ho asi nič neprekvapí.

P.V.: Si jedna z hlavných hostí Kvet-
ného víkendu. Ako sa ti tu páči?

D.G.: Je tu veľmi dobrá atmosféra a 
nevnímam svoju popularitu, takže sa 
cítim veľmi dobre. (smiech)

P.V.: Čo ťa z programu oslovilo?

D.G.: Páter Luciano Alimandi. Roz-
prával o tom, že pôvodne chcel rod-
inu a nechcel sa stať kňazom. A ja 
stále neviem, čo so mnou bude, takže 
vždy, keď takéto veci počúvam, povz-
budzuje ma to nebáť sa, čo chce Boh. 
No najviac sa ma dotklo rozprávanie 
o kvapke a mori. My sa vidíme ako 
kvapka a Boh je ako more. Uvedomila 
som si, že niekedy, keď idem niekam 
slúžiť spevom alebo hraním, beriem 
si zbytočne na seba zodpovednosť za 
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to, čo tam Boh bude robiť. A vlastne 
sa snažím naliať to more lievikom do 
mojej kvapky, čo je celkom problém. 
Napriek tomu sa Boh vždy postará, 
že my sme v mori. A to ma uspoko-
jilo. Boh príde, my ho nemusíme sťa-
hovať.

P.V.: Čím momentálne žiješ?

D.G.: Žijem pokojom. Snažím sa 
zaradiť do bežného života.

P.V.: Čo by si chcela na záver odkázať 
našim čitateľom?

D.G.: Žiadny vek, žiadna skúsenosť, 
ani žiadne nadobudnuté poznanie či 
super vzťah s Bohom nie je dosť na to, 
aby sme nepoznávali Boha stále viac a 
neboli chudobní v duchu. Chudobný 

v duchu je pre mňa ten, kto si uve-
domuje, že nikdy nebude mať Boha 
dostatok. Boh sa nedá dosiahnuť, 
Boha sa dá len prijať a prijímajme 
ho dennodenne. On má pre nás stále 
viac. Základom je byť otvorený, ísť, 
obzerať sa a vnímať, kde je.

Na záver vám odporúčam vy-
počuť si niektorú z jej skladieb 
(napr. Studnica, Dôveruj...). Sú 
zaujímavé nielen po hudobnej 

stránke, ale aj hĺbkou textu. Pra-
jem už len príjemné počúvanie a 

vnímavosť ducha.

... Boh niekedy niečo dopustí, aby 
nás možno v niečom vycvičil, alebo 

aby pomohol niekomu inému. 
Človek si potom spätne uvedomí, 
že nám Pán Boh asi do istej miery 
dôveruje, keď na nás niečo také 

dopustí. 

Peter Výboh, 1. ročník
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Vo veľkonočnom období zavítal do kín po celom svete film režiséra Kevina  
Reynoldsa (Gróf Monte Christo, Tristan a Izolda, Vodný svet) s názvom Risen. 
Tento film zachytáva udalosti po ukrižovaní a zmŕtvychvstaní Ježiša Krista. 
Mohli by sme povedať, že v podstate nehovorí o ničom inom než o tom, čo sme 
už počuli a čo sme už videli, avšak každý, kto by takto uvažoval, by sa mýlil. Kevin 
Reynolds totiž poňal nakrúcanie tohto filmu z úplne iného pohľadu, než na aké 
sme zvyknutí, a film tak dostal úplne nový rozmer a charakter. Režisér sa totiž 
podujal nakrútiť udalosti nie z pohľadu veriaceho človeka, ale z pohľadu neve- 
riaceho, a síce z pohľadu rímskeho vojaka.

Dej sa začína odohrávať v Jeru-
zaleme v nie veľmi pokojných 
časoch. Môžeme povedať, že 

je to presne naopak. Na jednej strane 
je tu rímske impérium, ktoré sa v Jeru-
zaleme snaží udržať pokoj a stabilitu, 
na druhej strane je tu židovský národ 
čakajúci na vytúženého Mesiáša, 
ktorý ich vyslobodí z nadvlády Ríma. 
Dochádza k rôznym vojnovým roz-
tržkám a nepokojom. Uprostred tých-
to nepokojov sa rodí nová náboženská 
skupina, skupina nasledovníkov Ježiša 
Nazaretského. Hlavná postava, rímsky 
vojenský tribún Clavius (Joseph  
Fiennes), je jeden z najschopnejších 
vojenských veliteľov miestodržiteľa 
Pontského Piláta. Clavius úspešne 
potláča mnohé povstania a vzbury, 
no jeho vojenská služba už trvá pridl-
ho a sám pociťuje únavu. Po ukrižo-
vaní Ježiša Nazaretského prichádzajú 
židovskí predstavení a žiadajú od Pilá-
ta, aby dal zapečatiť a strážiť Ježišov 
hrob. Hoci neochotne, vyhovie im, 

no telo aj tak zmizne. Vyšetrovaním 
strateného Ježišovho tela poverí 
Pilát svojho najschopnejšieho tribú-
na – Claviusa. Tomu je na pomoc 
pridelený mladý centúrion Lucius 
(Tom Felton). Vyšetrovanie však ne-
postupuje veľmi ľahko, pretože sved-
kov je veľmi málo a mnohí z nich buď 
klamú, pretože ich podplatili židovskí 
predstavení. alebo hovoria veci, ktoré 
sú pre Claviusa náboženským fana-
tizmom. Skutočnosť, že kvôli klíme 
bude telo čoskoro neidentifikovateľné, 
im situáciu ešte sťažuje. Využívajú 
sa preto všetky možné prostriedky 
(špehovanie, uplácanie, vyhrážanie 
a pod.) na vyriešenie prípadu. Situá-
cia dostáva nový rozmer, keď sa Clavi-
us so  skupinou vojakov rozhodne 
zatknúť kresťanských buričov a zlo-
dejov. To, čo nachádza v miestnosti, 
kde sú zhromaždení učeníci, mu totiž 
prevráti naruby celý jeho život i všet-
ko, čomu doposiaľ veril.

Celý film má nádych akejsi historicko-dobrodružnej detektívky a osloví nie-
len veriaceho diváka. Je nepochybne veľmi zaujímavým spracovaním raných 
kresťanských dejín a určite stojí za pozretie. 

Michal Barniak, 4. ročník



informácie:

informácie:

Máš rád Ježiša v Eucharistii a Pannu 
Máriu? Máme pre teba skvelú letnú ak-
ciu na mariánskom pútnickom mieste. 
Výročný 10. ročník EMfest-u bude pre-
biehať od 8.–10. júla 2016 na Starých 
Horách pod názvom/na tému Eucharis-
tia a Mária. Vyberte si...

EMfestEMfest

emfest.sk

dcmmajak.sk

EMfest

Úplnou bombou tohto leta nebude nič 
iné ako Svetové dni mládeže v Krakove. 
Tieto dni budú pre nás špecifi cké v tom, 
že ich máme za „chrbtom“. Kedy ísť, ak 
nie práve tento rok? Na SDM ťa čaká 
maximálny zážitok skúsenosti s Cirkvou, 
ktorá je mladá, svieža, plná života, ra-
dosti a spontánnosti. Samozrejme náš 
pápež tam nemôže chýbať. SDM majú 
dve fázy. Prvá sú dni v diecézach, druhá 
je samotný čas v Krakove.

Svetové dni mládeže 
v krakove

svetovednimladeze.sk



informácie:

Letné mesiace sú charakteristické rô-
znymi dovolenkami, výletmi a inými zážit-
kovými skutočnosťami. Farnosť našej diecé-
zy – Banská Štiavnica – vás pozýva v mesia-
coch júl a august do svojich dvoch historických 
kostolov: Kostol nanebovzatia Panny Márie 
a Kostol sv. Kataríny Alexandrijskej, kde budú 
denne exkurzie pod vedením mladých lekto-
rov. Kostoly sú otvorené každý deň od 9.00 
do 17.00 hod. okrem nedele, vtedy je otvorené 
od 13.00 do 17.00 hod. Okrem príjemného 
schladenia v  letných horúčavách vás čaká 
možnosť osobnej modlitby, adorácie pred 
vyloženou sviatosťou, kvalitné sprevádza-
nie a skúsenosť histórie v dielach sakrálnych 
stavieb. 

historická Štiavnica

kostolsvkatariny@gmail.com

Koniec leta bude patriť Tajomstvu 
v Diecéznom centre mládeže v Španej Do-
line. Tajomstvo je akcia s dlhou históriou, 
ktorá sa zameriava na prežívanie medziľud-
ských vzťahov medzi mužom a ženou, tak-
tiež na konkrétne oblasti týchto vzťahov. 
Táto akcia sa bude konať posledný augus-
tový víkend 26.8. – 28.8.2016.

TAJOMSTVO

informácie: dcmmajak.sk
 0905 746 805
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    Vyučujúci na 
 hodine gréčtiny hovorí 
tretiakom:
  „Ja si buchnem šampus, 
     keď vy skončíte!“

    Vyučujúci na 
 hodine gréčtiny hovorí 
tretiakom:
  „Ja si buchnem šampus, 
     keď vy skončíte!“

    Vyučujúci študentovi: 
    „Čo je vám smiešne?“
    Študent sa usmieva…
   „Aha, to, čo sme hovorili pred
       piatimi minútami, však?“

  Vyučujúci hovorí študentom:
          „Bratia, viete, čo sa mi stalo? Dostal som pokutu...“
    „A to ako, otče?“
 „Ale, šoférujem si cez mesto a zrazu ma zastavia policajti 
 a pýtajú sa ma: Pán vodič, viete akého dopravného priestupku
 ste sa dopustili?“
    Hovorím im: „Telefonoval som?“
        „Aha! Tak Vy ste ešte aj telefonovali, lebo ste 
                 nezastali na stopke!“

      Vyučujúci študentom:
   „Ja som nikdy netušil, keď 
  som robil doktorát, že si ho                                                                                                                                               
   robím pre pomocnú školu...“

Jakub Randis, 3. ročník



P R A D O S T  I A C I P S O H N S L

S T A N Y Á Ť Ú P T Á B O R Y I E A

E T Ľ H R Y X O N I K K O S T O L V

D O A A O O A A B P Y T S E C R I I

V Y M R H N R B R I G Á D Y E J C T

E A R A É T P I N Z Á Ž I T K Y N S

K Z Á T Š H M L Á D E Ž K Y M T E E

Á Á A I A Í O L Á P I C N I R P D F

J P N G C T P R Á C A J O K O P O V

A I Č I D O R T Y P M E K T Á N R O

M S E K R A K O V F A R N O S Ť Ú D

E Ž E D Á L M I N D É V O T E V S A

V predchádzajúcom čísle ste mali možnosť lúštiť latinskú osem-
smerovku. Jej správny výsledok znel RESURRECTIONEM. Knižnú odmenu 
za správnu odpoveď posielame pani Tatiane Turanovej zo Senohradu, 
ktorej srdečne gratulujeme. Tentokrát sme sa vrátili do nášho rodného 
jazyka a pripavili sme pre vás osemsmerovku, ktorej výsledok si, veríme, 
poviete aj vy počas nasledujúcich letných dní.

                 Martin Ščúry, 2. ročník

MINIŠTRANTI, PRAX, MAJÁK, RODIČIA, SVETOVÉ DNI MLÁDEŽE, 
ZÁPIS, PRIMÍCIE, GITARA, KRAKOV, KAMARÁT, TATRY, STARÉ HORY, 
PATÉNA, STANY,  RADOSTI, HORY, PRÁCA, LES, PRINCIPÁL, HRY, MLÁDEŽKY, 
BRIGÁDY, ZÁŽITKY, KEMPY, SÚRODENCI, DETI, PÚŤ, FARNOSŤ, POKOJ, 
TÁBORY, FESTIVALY,  VODA, KOSTOL, CESTY, HOSPIC, VOĽNO, KINO, 
ORNÁT

OSEMSMEROVKA
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